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Αθήνα, σήµερα στις 12 Σεπτεµβρίου 2011, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.03’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’  Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Αθανάσιο Παπαγε-
ωργίου Βουλευτή Πιερίας τα εξής: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ, Νοµού Ατ-
τικής, κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο Δήµος Μαντουδίου - Λίµνης - Αγίας Άννας Νοµού Εύβοιας αι-
τείται να στελεχωθεί άµεσα µε τις βασικές ειδικότητες εκπαιδευ-
τικών το Δηµοτικό Σχολείο Μαντουδίου.

2) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ναρίδης Ιωάννης  εκφράζει
τη διαµαρτυρία του κατά των δηµόσιων υπηρεσιών, οι οποίες κα-
ταχρώµενες τις δυνατότητες που τους παρέχει η νοµοθεσία,
έχουν διακόψει την ολοκλήρωση των εργασιών εγκατάστασης
της επιχείρησής του και έχουν αναστείλει την έναρξη λειτουρ-
γίας της.

3) Ο Βουλευτής Άρτης κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Ατόµων µε Αναπηρία, Νοµού
Άρτας αιτείται να συµπεριληφθεί η Άρτα στα σηµεία της χώρας
όπου θα λειτουργήσουν Περιφερειακές ή Τοπικές Υγειονοµικές
Επιτροπές του ΙΚΑ - ΕΤΑΜ. 

4) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Αγροτικός Σύλλογος Αλµυρού «Η ΠΡΟΟ-
ΔΟΣ» αιτείται την επίλυση του ζητήµατος που αφορά στην
έκδοση όρων σύνδεσης φωτοβολταϊκών σταθµών αγροτών στην
περιοχή του Αλµυρού Βόλου.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πρόεδρος της Ένωσης Προ-
στασίας Καταναλωτών Κρήτης αιτείται την επαναφορά δανεια-
κών ρυθµίσεων για τις εµπορικές επιχειρήσεις.

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ  κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Χερσονήσου, Νοµού
Ηρακλείου  αιτείται να αναζητηθούν οι ένοχοι για την κατα-
στροφή που πραγµατοποιήθηκε στις εκβολές του ποταµού Απο-
σελέµη και να τους αποδοθούν οι ανάλογες ευθύνες.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Φοροτεχνικών Ελευθέ-
ρων Επαγγελµατιών Ηρακλείου Κρήτης αιτείται την αναστολή
της εφαρµογής του άρθρου 30 παράγραφος 4 του ν. 3996/2011.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων στην
Κοινωνική Φροντίδα Ευπαθών Οµάδων  αιτείται την άµεση κατα-
βολή των δεδουλευµένων στους εργαζόµενους που εξακολου-
θούν να µένουν απλήρωτοι µέχρι σήµερα κ.λπ..

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Ασφαλιστικών Συλ-
λόγων Ελλάδας  εκφράζει τις θέσεις της για την λειτουργία των
ασφαλιστικών εταιριών.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Εταιριών Φωτοβολ-
ταϊκών  εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την τροπολογία του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων που επαναφέρει
τα εµπόδια για την εγκατάσταση φωτοβολταϊκών σε γαίες υψη-
λής παραγωγικότητας.

11) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι υποβιβά-
στηκε το Θεραπευτήριο Χρόνιων Παθήσεων στο Νοµό Τρικάλων,
µετά τη συγχώνευσή του, χωρίς καµµία αντίδραση από τους πο-
λιτικούς φορείς της περιοχής.

12) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εστιατορικών και Συναφών
Επαγγελµάτων Νοµού Τρικάλων αιτείται άµεσα την τροποποίηση
του ΦΠΑ στα εστιατόρια, ανάλογα µε τα ξενοδοχεία.

13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Εργατών - Τεχνιτών
και Υπαλλήλων Τσιµέντων Ελλάδας αιτείται, όπως τα συνεργεία
και κλιµάκια ελέγχου των υπηρεσιών εµπορίου, συνδράµουν τα
αρµόδια συνεργεία ελέγχου των τελωνειακών αρχών για την εξά-
λειψη του φαινοµένου των παρανόµων εισαγωγών τσιµέντου στη
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χώρα. 

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία  ο Σύλλογος Ελλήνων Αρχαιολόγων
αιτείται να γίνουν αλλαγές στο πρόσφατο σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιµατικών Αλλαγών,
προκειµένου η νοµοθεσία περί περιβαλλοντικών αδειοδοτήσεων
να εναρµονίζεται µε την αρχαιολογική νοµοθεσία και το άρθρο
24 του Συντάγµατος.

15) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Εταιριών Φωτο-
βολταϊκών  εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την τροπολογία του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων που επαναφέρει
τα εµπόδια για την εγκατάσταση φωτοβολταϊκών σε γαίες υψη-
λής παραγωγικότητας.

16) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η ΕΛΜΕ Α’ Κυκλάδων  εκφράζει τη
διαµαρτυρία της για την απόρριψη της αίτησης απόσπασης τυ-
φλού εκπαιδευτικού και ζητεί να λυθεί οριστικά το πρόβληµα του.

17) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι Πολιτιστικοί Σύλλογοι Αρωνίου,
Καλαθά, Κοµπανίου, Κορακιών, Κουνουπιδιανών, Μουζουρά και
Χωρδακίου Νοµού Χανίων εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για
τα αεροσκάφη µίας ετερόκλητης συµµαχίας στη Βάση της Σού-
δας, που δεν ήρθαν προσωρινά για τα γεγονότα στη Λιβύη, αλλά
για να µείνουν και να αναλάβουν το ρόλο του τιµωρού στην ευ-
ρύτερη περιοχή της Ανατολικής Μεσογείου.

18) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι Αδιόριστοι Διασώστες - Πλη-
ρώµατα Ασθενοφόρου ΕΚΑΒ καταθέτουν τα προβλήµατα που
αντιµετωπίζει ο κλάδος τους.

19) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Βιοµηχανικό Πάρκο Ιεράπετρας Α.Ε.
αιτείται την επιτάχυνση της έκδοσης ΚΥΠ για το ΒΙΠΑ Ιεράπε-
τρας.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εκπαιδευτικών Δη-
µοσίων Ινστιτούτων Επαγγελµατικής Κατάρτισης και Λοιπών Φο-
ρέων Διά Βίου Μάθησης του Δηµοσίου αιτείται να πληρωθούν τα
δεδουλευµένα τους οι επτά χιλιάδες ωροµίσθιοι καθηγητές των
δηµοσίων ΙΕΚ σε όλη την Ελλάδα.

21) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ  ΑΝΤΩΝΑΚΟΠΟΥ-
ΛΟΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δικηγορικός Σύλλογος
Ηλείας εκφράζει την αντίθεσή του για την κατάργηση της ευθύ-
νης του επικουρικού κεφαλαίου για αποζηµιώσεις ηθικής βλάβης
και ψυχικής  οδύνης µε ανώτατο όριο πλαφόν 100.000 µε κλιµα-
κούµενες µειώσεις.

22) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων στην Κοινωνική
Φροντίδα Ευπαθών Οµάδων  αιτείται την άµεση καταβολή των
δεδουλευµένων στους εργαζόµενους  στο Πρόγραµµα «Βοήθεια
στο Σπίτι», που εξακολουθούν να µένουν απλήρωτοι εδώ και αρ-
κετούς µήνες.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο γεγονός ότι, ενώ
είναι σε εκκρεµότητα το θέµα της παροχής βιβλίων σε µαθητές,
οι χονδρέµποροι και οι ιδιοκτήτες βιβλιοπωλείων έχουν γεµάτα
τα ράφια τους.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην απόφαση των

φοιτητών για τη συνέχιση των καταλήψεων σε αντίθεση µε τα
µέλη του διδακτικού και ερευνητικού προσωπικού που τάσσoνται
υπέρ της τήρησης του νόµου.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο γεγονός της επι-
βολής ταµειακού παραστατικού σε όσους προσέλθουν στις
υγειονοµικές υπηρεσίες για την πιστοποίηση της αναπηρίας τους.

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την αναγνώριση των µε-
ταπτυχιακών προγραµµάτων του Μεσογειακού Αγροτικού Ινστι-
τούτου Χανίων, ως ισότιµων προς τα ελληνικά ΑΕΙ.

27) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Περιφερειακή Οµοσπονδία
Ατόµων µε Αναπηρία Δωδεκανήσου  αιτείται, στην αίτηση για χο-
ρήγηση ποσοστού αναπηρίας σχετικά µε την αναλυτική ιατρική
έκθεση του παραπέµποντος ιατρού, να εξαιρεθούν κάποιες κα-
τηγορίες αναπήρων.

28) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Εργατών Τεχνι-
τών και Υπαλλήλων Τσιµέντων Ελλάδος  αιτείται την κινητοποί-
ηση των υπηρεσιών για τον έλεγχο παράνοµης εισαγωγής
τσιµέντου και τη χρήση τσιµέντου εγχώριας παραγωγής και προ-
έλευσης σε όσα έργα γίνονται µε αυτεπιστασία.

29) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  o Δήµαρχος Ανατολικής Μάνης,
Νοµού Λακωνίας αιτείται την ανάληψη νοµοθετικής πρωτοβου-
λίας για την αντιµετώπιση του θέµατος των ανεπιτήρητων αδέ-
σποτων παραγωγικών ζώων.

30) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Υπαλλήλων Πυροσβε-
στικού Σώµατος, Νοµού Λακωνίας καταγγέλλει το γεγονός ότι
το Σώµα έχει περιέλθει σε καθεστώς εργασιακού µεσαίωνα µε
το πρόσχηµα της επιχειρησιακής ετοιµότητας.

31) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Περιφερειακή Οµοσπονδία Ατόµων µε
Αναπηρία Θεσσαλίας εκφράζει τις απόψεις της και τις ενστάσεις
της σχετικά µε τη θέσπιση του νέου συστήµατος πιστοποίησης
αναπηρίας.

32) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
του Τριθέσιου Δηµοτικού Νέας Τίρυνθας Αργολίδας καταθέτει
τα προβλήµατα συνεκπαίδευσης µαθητών στο σχολείο του και
την επιτακτική ανάγκη δηµιουργίας τµήµατος υποδοχής µαθη-
τών Ροµά.

33) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών καταθέτει τις προτάσεις του σχετικά µε την ανα-
µόρφωση του εθνικού φορολογικού συστήµατος.

34) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Ιδιοκτητών
Φροντιστηρίων Μέσης Εκπαίδευσης αιτείται τη συγκρότηση µιας
οµάδας εργασίας που θα καταλήξει σε συµπεράσµατα που θα δια-
σφαλίζουν υψηλής ποιότητας υπηρεσίες πιστοποίησης γλωσσο-
µάθειας και τη διασφάλιση του αδιαβλήτου των διαδικασιών.

35) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ελαιοκοµικών
Δήµων Κρήτης αιτείται την αναγραφή χρησιµοποιούµενων
ελαίων στους καταλόγους των ΜΟΕ και αύξηση της επιτρεπτής
χωρητικότητας συσκευασιών ελαιολάδου.

16778 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 19986/19-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή

κ. Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 663/11-8-
2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και
Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων  η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 20226/21-07-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Καλογιάννη Σταύρου, Πλακιωτάκη Ιωάννη δόθηκε µε το

υπ’ αριθµ. 2880/11-8-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδο-
µών, Μεταφορών και Δικτύων  η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 20228/21-07-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Αντωνίου Αντωνίας (Τόνιας) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.900α/

8723/12085/11-8-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυ-
νας η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 20275/22-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Γαληνού Σπυρίδωνος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/54850/0025/

11-8-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο ανα-
φορών και ερωτήσεων της Τρίτης 13 Σεπτεµβρίου 2011. 

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 18912/6-7-2011 ερώτηση του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε τη δηµοπράτηση του έργου του φράγµατος Αµουργελών του
Δήµου Μινώα Πεδιάδος.

2. Η µε αριθµό 21450/5-8-2011 ερώτηση του Βουλευτή του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου Χαραλάµπους προς
τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη
συρρίκνωση των δραστηριοτήτων του Γενικού Νοσοκοµείου και του
Κέντρου Υγείας Φιλιατών του Νοµού Θεσπρωτίας.

3. Η µε αριθµό 21491/8-8-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αλέξανδρου Χρυσανθακό-

πουλου προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την έγκριση συνυπηρέτησης υπαλλήλου του Νοσο-
κοµείου «Άγιος Σάββας» στην περιοχή που υπηρετεί ο στρατιω-
τικός σύζυγός της. 

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 20231/22-7-2011 ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρα-
τάκη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, σχετικά µε την αποζηµίωση από τον ΕΛΓΑ των αµπελο-
καλλιεργητών της Περιφερειακής Ενότητας Ηρακλείου για τις
µεγάλες ζηµιές από τον περονόσπορο. 

2. Η µε αριθµό 19246/11-7-2011 ερώτηση του Ανεξάρτητου
Βουλευτή κ. Βασιλείου Οικονόµου προς τον Υπουργό Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη δηµο-
σίευση του ΦΕΚ που επιτρέπει τη νόµιµη λειτουργία των
επιχειρήσεων του Δήµου Μαραθώνα στη Νέα Μάκρη.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η δεύτερη µε αριθµό 1232/6-9-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Καρα-
σµάνη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε το φράγµα Αλµωπαίου δεν συζητείται λόγω κωλύµα-
τος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο κ. Κα-
ρασµάνης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Ακριβώς την ίδια ανακοίνωση που κάνετε αυτή τη στιγµή, την

κάνατε πριν από µια εβδοµάδα, την προηγούµενη Δευτέρα, στις
5 Σεπτεµβρίου 2011. Για τον ίδιο λόγο πάλι ο κύριος Υπουργός
δεν προσήλθε στη Βουλή, για να απαντήσει. 

Όπως ξέρετε, ο κ. Σκανδαλίδης είναι ένας εκ των συνετών συ-
ναδέλφων, µε µακρά κοινοβουλευτική εµπειρία. Γνωρίζει ότι ο
κοινοβουλευτικός έλεγχος είναι ο ακρογωνιαίος λίθος της Δηµο-
κρατίας. Μέσα από τον κοινοβουλευτικό έλεγχο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μην επεκτείνεστε,
κύριε συνάδελφε. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Θα σας εξηγήσω αµέσως. Μέσα
από τον κοινοβουλευτικό έλεγχο αναδεικνύονται τα προβλήµατα
και αναζητούνται λύσεις. Ο κ. Σκανδαλίδης δεν το κάνει τώρα ή
την προηγούµενη φορά. Είναι η πέµπτη φορά που δεν προσέρ-
χεται για ένα θέµα πάρα πολύ σηµαντικό, το φράγµα Αλµωπαίου,
που είναι έργο ζωής, πνοής και ανάπτυξης για το νοµό µου. Λυ-
πούµαι ειλικρινά γιατί φυγοµαχεί. Όµως, εγώ θα επαναλαµβάνω
και θα επανακαταθέτω συνεχώς την επίκαιρη ερώτησή µου, µέ-
χρις ότου έρθει ο κ. Σκανδαλίδης, για να δώσει απαντήσεις στα
αµείλικτα ερωτήµατα που υπάρχουν. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαριστώ

και σας διαβεβαιώ ότι θα ενηµερωθεί ο κ. Σκανδαλίδης για την
τοποθέτησή σας. 

Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 1220/6-9-2011 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσια-
λιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίου Παπαγεωργίου προς τον
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε το Ει-
δικό Νοσοκοµείο Αποθεραπείας-Αποκατάστασης Βορείου Ελλά-
δος στο Αιγίνιο Πιερίας. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπαγεωργίου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Χρήστος Αη-
δόνης. 

Κύριε Παπαγεωργίου, έχετε το λόγο, προκειµένου να παρου-
σιάσετε την επίκαιρη ερώτησή σας. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, εδώ και µερικά χρόνια, στην Πιερία, έχει σχε-

διαστεί για λογαριασµό της βορείου Ελλάδος η δηµιουργία ενός
νοσοκοµείου ειδικής αποκατάστασης και αποθεραπείας νοσού-
ντων συµπολιτών µας. Η επιλογή του χώρου έγινε επί τη βάσει
ότι στη βόρειο Ελλάδα δεν υπάρχει παρόµοιο νοσοκοµείο, υπάρ-
χει έλλειψη γενικότερα µονάδων και νοσοκοµείων αποκατάστα-
σης της υγείας σε άτοµα τα οποία έχουν υποστεί τροχαία ή
εγκεφαλικά και νοσούν µακροχρόνια, ενώ τα κλασικά νοσοκοµεία
δεν τους κρατούν για πάρα πολύ. 

Δεν υπάρχουν, δυστυχώς, τέτοια νοσοκοµεία. Στην Αττική
υπάρχει ένα νοσοκοµείο, οι «Άγιοι Ανάργυροι». Υπάρχει µια τάση
να φτιαχτούν ιδιωτικά νοσοκοµεία τα τελευταία χρόνια, ωστόσο
η ανάγκη και η χρησιµότητα της λειτουργίας ενός τέτοιου νοσο-
κοµείου είναι προφανής και θα αναφερθώ και στη συνέχεια. 

Αυτό το νοσοκοµείο σχεδιάστηκε να γίνει για λογαριασµό της
βορείου Ελλάδος σε ένα γεωστρατηγικό χώρο, εκεί δηλαδή που
τέµνονται η ΠΑΘΕ και η Εγνατία Οδός, δίπλα στη Θεσσαλονίκη,
όπου και πληθυσµιακά σηµειώνεται ότι υπάρχει σοβαρό ενδια-
φέρον. Ο Δήµος Αιγινίου, ανταποκρινόµενος στην αίτηση του
Υπουργείου ή στη ζήτηση για χώρο, παραχώρησε ένα χώρο πε-

ρίπου πεντακοσίων στρεµµάτων, αν δεν απατώµαι. Δυστυχώς,
από τότε δεν έχει καν προχωρήσει το έργο. 

Κύριε Υπουργέ, το έργο θα γινόταν µε τη διαδικασία της σύ-
µπραξης ιδιωτικού και δηµόσιου τοµέα. Έχει ανατεθεί σε έναν
όµιλο η µελέτη και σε άλλη εταιρεία η νοµική επεξεργασία. Το
έργο θα εκτελούσε η ΑΕΜΥ, η περίφηµη εταιρεία που διοικεί και
το Ολυµπιακό Νοσοκοµείο. 

Κύριε Υπουργέ, λίγο έως πολύ, οι πολίτες παρακολουθούν και
έχουν απογοητευθεί από αυτήν την καθυστέρηση αναφορικά µε
το έργο, γιατί βλέπουν ότι δεν προχωρά. Είναι, λοιπόν, έτοιµη η
µελέτη απ’ ό,τι ξέρω –θα αναφέρω εδώ και την εταιρεία που έχει
κάνει τη µελέτη, είναι η «GRANT THOPTON», µια διεθνούς φήµης
και κύρους εταιρεία- υπάρχει το οικόπεδο, υπάρχει απ’ ό,τι ξέρω
και ενδιαφέρον από πάρα πολλούς κατασκευαστές για να το
φτιάξουν, υπάρχει η διαβεβαίωση και της προηγούµενης κυβέρ-
νησης και της σηµερινής Κυβέρνησης από Υπουργούς και δυ-
στυχώς δεν µπορούµε να αντιληφθούµε πού κολλάει το έργο και
τι πρόβληµα υπάρχει, όταν οι ανάγκες είναι τεράστιες. 

Θα σας παρακαλούσα να απαντήσετε στο ερώτηµα και φυσικά
είµαι σίγουρος ότι θα αναλάβετε και πρωτοβουλία για την επί-
σπευση των διαδικασιών κατασκευής και ολοκλήρωσης αυτού
του έργου.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-

γύης, κ. Αηδόνης. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, παρακολουθώντας την τοποθέτησή σας,

εκείνο το οποίο ξεχώρισα, είναι η φράση που έχει να κάνει µε την
απογοήτευση των πολιτών της Κατερίνης, σε σχέση µε το προ-
γραµµατισµένο έργο, που περιµένουν και αναµένουν να ολοκλη-
ρωθεί. Γιατί εκ των πραγµάτων, καταλαβαίνετε ότι και ως Βου-
λευτής της περιφέρειας µπορώ και αντιλαµβάνοµαι πάρα πολύ
καλά, πόσο µεγάλη είναι η καρτερία των πολιτών να δουν τα
έργα που έχουν προσδιοριστεί για την περιοχή τους να ολοκλη-
ρώνονται. Στο Υπουργείο Υγείας λοιπόν, το δηλώνω κατηγορη-
µατικά και να φύγει ως µήνυµα προς την κοινωνία της
Κατερίνης,- αποτελεί πολιτική µας βούληση να γίνει αυτό το
έργο. Και είναι το µοναδικό έργο ΣΔΙΤ που παρέµεινε στο πρό-
γραµµα του Υπουργείου Υγείας από τα τόσα που είχε εξαγγείλει
η προηγού- µενη Κυβέρνηση. 

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά και εσείς, ότι σε µια προηγούµενη
κυβερνητική περίοδο, η προηγούµενη Κυβέρνηση, είχε προχω-
ρήσει σε µια σειρά από εξαγγελίες τέτοιων έργων,- µεταξύ αυτών
και του δικού σας φυσικά - και εκείνο που έχω να σας πω σήµερα,
είναι ότι αυτό το έργο παραµένει στο δικό µας προγραµµατισµό.
Και επαναλαµβάνουµε, είναι το µοναδικό. 

Είναι το µοναδικό έργο ΣΔΙΤ, λοιπόν, που το Υπουργείο Υγείας
έχει προκρίνει και πρέπει να πραγµατοποιηθεί. Γιατί είναι αλήθεια
ότι αυτός ο τοµέας, ο οποίος θέλουµε να ενισχυθεί, είναι ένας
τοµέας όπου πραγµατικά, το Εθνικό Σύστηµα Υγείας δεν υπάρχει
και πρέπει να το αναπτύξουµε. Γιατί έχουµε διαπιστώσει -πέρα
από την υστέρηση- ότι υπάρχει τεράστια διαφυγή πόρων στο
εξωτερικό, και ότι πολλοί συµπολίτες µας είναι υποχρεωµένοι να
πηγαίνουν, για να µην χάνουν την παροχή αυτής της συγκεκρι-
µένης υγειονοµικής φροντίδας.

Άρα, λοιπόν, θεωρούµε ότι ο χώρος του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας είναι ένας χώρος όπου πρέπει να αναπτυχθούν τέτοιες
µονάδες και ιδιαίτερα αυτή η µονάδα, η οποία έχει την ευθύνη
να µπορέσει να καλύψει τις ανάγκες νοσηλείας ανθρώπων, οι
οποίοι µένουν στη βόρεια Ελλάδα. Το συγκεκριµένο νοσοκοµείο
θα αποτελεί ουσιαστικά τον βασικό πυλώνα παροχής υπηρεσιών
υγείας σε αυτό το επίπεδο.

Τώρα, για την πιο λεπτοµερή ενηµέρωσή σας, θα ήθελα να πω,
ότι βρισκόµαστε σε µια συνεχή επαφή µε τη Ειδική Γραµµατεία
των ΣΔΙΤ, και εκείνο που πρέπει από εδώ και πέρα να κάνουµε,
είναι να αποσαφηνίσουµε µια σειρά από πράγµατα, που ουσια-
στικά θα µπορούσαν να µας δεσµεύσουν και σε ηµεροµηνίες.
Νοµίζω ότι η ηµεροµηνία που αφορά και εσάς προσωπικά, είναι
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να υπάρξει ένα συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα, που έχει να κάνει
µε τη δηµοπράτηση του έργου. 

Σήµερα, για να καταλάβετε και µε πρόφαση το δικό σας ερώ-
τηµα στη Βουλή, υπήρξε µια επικοινωνία δική µου µε τον Ειδικό
Γραµµατέα των ΣΔΙΤ, µε τον οποίον συζητήσαµε ότι θα πρέπει
στους επόµενους µήνες να θέσουµε ένα χρονοδιάγραµµα ώστε
να µπορούµε να πούµε πότε είµαστε έτοιµοι να πάµε στη διαδι-
κασία δηµοπράτησης. Και από εκεί και πέρα φυσικά, καταλαβαί-
νετε, ότι κάθε έργο αυτής της µορφής έχει ένα συγκεκριµένο
χρονοδιάγραµµα, για να µπορέσει να πάρει το δρόµο του.

Δεσµευόµαστε, λοιπόν, κατηγορηµατικά απέναντι σε σας και
απέναντι στην κοινωνία την οποία εκπροσωπείτε, ότι το έργο
αυτό και µας ενδιαφέρει, και ολοκλήρωσή του αποτελεί πολιτική
µας βούληση, και ότι από εδώ και πέρα,- σε συνεργασία πάντα
µαζί σας,- θα προσπαθήσουµε να κλείσουµε την υπόθεση µε τα
χρονοδιαγράµµατα, γιατί είναι αλήθεια ότι έχει γίνει λίγο Γεφύρι
της Άρτας το συγκεκριµένο έργο, το οποίο και χρονολογείται
από το 2008. Υπήρξε γενικότερα, µια κωλυσιεργία τα τρία προη-
γούµενα χρόνια. Θέλουµε, λοιπόν, το έργο να πραγµατοποιηθεί,
θα είµαστε από κοντά σ’ αυτήν την προσπάθεια και νοµίζω ότι µε
τη συνεργασία τη δική σας, θα µπορέσουµε τελικά να παραδώ-
σουµε στην Κατερίνη ένα σηµαντικό έργο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Παπαγεωργίου.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εµένα προσωπικά µε καλύπτει η διαβεβαίωσή

σας, διότι και την αξιοπιστία του Υπουργείου σέβοµαι και την
προσωπική σας, ωστόσο πρέπει να σας πω –και δεν ήσασταν
Υπουργός και αρµόδιος- ότι αυτά τα δύο χρόνια της Κυβέρνησης
του ΠΑΣΟΚ υπήρξαν και από εµένα συζητήσεις και διαβεβαιώ-
σεις, αλλά το έργο δεν έχει προχωρήσει.

Υπάρχουν διάφορες υπόνοιες. Το Υπουργείο Ανάπτυξης ισχυ-
ρίζεται ότι, ναι µεν πρέπει να προχωρήσει το έργο, αλλά δεν
υπάρχει προσωπικό επαρκές, για να καλυφθεί αυτή η ανάγκη. Οι
διαβεβαιώσεις των Υπουργών, όπως και του κ. Λοβέρδου, είναι
διακηρυγµένες, καθώς και  η άποψη και η θέση του και η δική
σας. 

Πιστεύω, κύριε Υπουργέ, τώρα πια να επιταχυνθούν οι διαδι-
κασίες. Σας λέω και πάλι ότι ήταν µία µελέτη, η οποία είχε ολο-
κληρωθεί. Οι εταιρείες οι οποίες είχαν αναλάβει τη µελέτη την
έχουν ολοκληρώσει, νοµικά έχει γίνει επεξεργασία του κειµένου
και έχει παραχωρηθεί από το δήµο ο χώρος. Εδώ πρέπει να σας
πω, ότι ο δήµος έχασε την υποµονή του και λέει ότι εάν, εν πάση
περιπτώσει, δεν ενδιαφέρεται πια το Υπουργείο, να δει τι θα
κάνει αυτή την τεράστια έκταση. 

Πρέπει δε, να σας πω ότι υπάρχουν τοπικά δηµοσιεύµατα, που
αρχίζουν πια και αµφισβητούν –και εγώ δεν θέλω να αφήσω καµ-
µία µοµφή εναντίον του Υπουργείου, αλλά πρέπει να σας τα µε-
ταφέρω- και λένε ότι καθυστερεί το έργο, γιατί ενδιαφέρονται οι
ιδιώτες πρώτον -αυτή είναι η µία εκδοχή- για τη Βόρεια Ελλάδα,
όπου υπάρχει πλήρης έλλειψη υποδοµής για κάλυψη τέτοιων
αναγκών και δεύτερον, η άλλη εκδοχή, ότι υπάρχει µία πίεση από
γιατρούς της Θεσσαλονίκης, γιατί να γίνει στην περιοχή του Αι-
γινίου και όχι στον ευρύτερο χώρο. 

Ειλικρινά, δεν υιοθετώ καµµία από αυτές τις δύο εκδοχές,
αλλά κύριε Υπουργέ -το είπατε και εσείς και πρέπει και εγώ να
το καταθέσω- έχω κατά νου ανθρώπους, οι οποίοι εναγωνίως πη-
γαίνουν στις γειτονικές χώρες, προκειµένου να βρουν ένα χώρο
αποθεραπείας. Κάποιος δηλαδή που έπαθε µεγάλη ζηµιά από
τροχαίο, επειδή δεν υπάρχουν υποδοµές στην Ελλάδα, πηγαίνει
στα Σκόπια ή στη Βουλγαρία για να βρει µία κλίνη, σε ιδιωτικά
θεραπευτήρια.

Δεύτερον, στο γραφείο µου ζω την αγωνία οικείων, πάρα πολ-
λές φορές, ανθρώπων, οι οποίοι έπαθαν ένα εγκεφαλικό, είναι
σε µία κατάσταση που δεν µπορούν να συνέλθουν άµεσα, µπο-
ρούν να πάνε και δύο-τρία χρόνια, τα νοσοκοµεία τους διώχνουν
και νιώθουν οι άνθρωποι ότι είναι αποδιοποµπαίοι και αυτοί της
κοινωνίας και λένε: πού είναι το σύστηµα υγείας; Αυτή η µονάδα,
λοιπόν, θα λύσει όλα αυτά τα προβλήµατα, τα οποία σας ανέ-
φερα και σας περιέγραψα µε ένα τρέχοντα τρόπο και έναν τρέ-
χοντα λόγο.

Λέω, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι αφ’ ης στιγµής είµαστε έτοι-
µοι, δεν µπορεί να τρέξει από το  Υπουργείο Υγείας στο Υπουρ-
γείο Ανάπτυξης από τη Γενική Γραµµατεία ή από το Υπουργείο
Ανάπτυξης. Πρέπει να σας πω εδώ ότι είχα και µία συζήτηση στο
Υπουργείο Ανάπτυξης µε τον κ. Χρυσοχοϊδη και πήγαµε και Βου-
λευτές όλων των κοµµάτων από την ευρύτερη περιοχή και µας
διαβεβαίωσε ότι είναι προτεραιότητα. Το Υπουργείο Υγείας δια-
βεβαίωσε το ίδιο. Τι γίνεται επιτέλους, κύριε Υπουργέ; 

Θα σας παρακαλούσα, λοιπόν, όχι µόνο να µου απαντήσετε,
αλλά –γνωρίζω και την ευαισθησία σας- επειδή αφορά και τη βό-
ρεια Ελλάδα και το νοµό τον οποίο εκπροσωπείτε, αυτό το έργο
ειλικρινά να µπει σε πρώτη προτεραιότητα. Είναι έτοιµη η µελέτη,
είναι έτοιµο το γήπεδο, είναι έτοιµοι οι κάτοικοι να υποστηρίξουν
αυτό το έργο και είναι, επαναλαµβάνω, ένα χρησιµότατο έργο
για τη βόρειο Ελλάδα, για την υγεία, για το κοινωνικό κράτος, για
την κοινωνική ασφάλιση, για τα κοινωνικά αγαθά.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, είναι αλήθεια ότι περιγράψατε πριν από λίγο

τα προβλήµατα που συναντάει αυτό το έργο και γενικότερα την
καχυποψία που υπάρχει τουλάχιστον αυτήν τη στιγµή, µιας και
έχουν δοθεί και σε εσάς, αλλά και στην κοινωνία που εκπροσω-
πείτε, µία σειρά από διαβεβαιώσεις στο παρελθόν, οι οποίες τε-
λικά δεν έχουν τελεσφορήσει.

Θα µπορούσα να πω πάρα πολύ εύκολα, ότι είναι αλήθεια,
πως, δυστυχώς πολλές φορές η γραφειοκρατία είναι ανίκητη και
όσο και αν προσπαθήσει κανείς, δεν µπορεί να την ξεπεράσει.
Αντιµετωπίζουµε τέτοια προβλήµατα µέσα στο Υπουργείο. Είναι
πάρα πολλά, πάρα πολύ µεγάλα και µας δηµιουργούν δυστυχώς
τέτοιας καθυστερήσεις, που για να µπορέσεις να υλοποιήσεις
και να εκτελέσεις οτιδήποτε, θα πρέπει να υπάρχει ατοµική χρέ-
ωση.

Δεσµεύοµαι, λοιπόν, απέναντί σας, σε ό,τι αφορά το συγκεκρι-
µένο έργο, του οποίου αντιλαµβάνοµαι το µέγεθος και τη σηµα-
σία, πως θα το παρακολουθήσω προσωπικά, έτσι ώστε να
ξεµπλοκάρει από όλες αυτές τις διαδικασίες που µέχρι χθες το
καθυστερούσαν. 

Επαναλαµβάνω, και πρέπει να βγει σαφές το µήνυµα από εδώ
µέσα ότι είναι πολιτική µας βούληση, δεν µπορεί κανείς να το
σταµατήσει, είναι το µοναδικό έργο, το οποίο αυτήν τη στιγµή
έχει αποµείνει από το πρόγραµµα των ΣΔΙΤ και αντιλαµβάνεστε,
ότι για µας αποτελεί προτεραιότητα. Αυτό φυσικά αποδεικνύεται.
Στο Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων του 2011 έχει ενταχθεί
έργο µε κωδικό 2007ΣΕ69100000 και τίτλος είναι «Η πρόσληψη
χρηµατοοικονοµικού τεχνικού και νοµικού συµβούλου» για την
υποστήριξη του έργου ΣΔΙΤ υλοποίηση του κέντρου αποκατά-
στασης και αποθεραπείας βορείου Ελλάδας, συνολικού προϋπο-
λογισµού 635.000 ευρώ. Ήδη υπάρχει εκταµίευση ύψους 78.000
ευρώ. Υπολείπεται ένα ποσό 18.000 ευρώ, το οποίο περιµένουµε
να εγκριθεί από το Υπουργείο Οικονοµίας και Ανταγωνιστικότη-
τας. 

Από τη στιγµή που η πρόθεσή µας διαπιστώνεται και µέσα από
τη χρηµατοδότηση αυτού του έργου, µένει σε εµάς ουσιαστικά
να µπορέσουµε να παρακολουθήσουµε όλες τις διαδροµές του,
στις οποίες δυστυχώς, τυγχάνει καµµιά φορά, µε το φόρτο ερ-
γασίας, όχι να χαθούµε, αλλά να υπάρξει κάποια χρονοβόρος
διαδικασία που να δηµιουργήσει καθυστερήσεις. Βέβαια, αυτό
δεν αποτελεί δικαιολογία. Γιατί είναι αλήθεια ότι, τα τρία χρόνια
είναι πάρα πολλά για να µπορεί κανείς να χρησιµοποιήσει οποι-
αδήποτε αιτιολογία, όταν υπάρχει η πρόθεση να πραγµατοποιη-
θεί αυτό το έργο. 

Προκειµένου, λοιπόν, φεύγοντας από αυτήν την Αίθουσα, να
µεταφέρετε ένα σαφέστατο µήνυµα προς την κοινωνία της Κα-
τερίνης, επαναλαµβάνω οτι δεσµευόµαστε πραγµατικά γι’ αυτό
το έργο. Αποτελεί πολιτική µας πρόθεση και βούληση και σε ό,τι
µε αφορά προσωπικά, επειδή γνωρίζω και την ευαισθησία σας,
θα το χρεωθώ, για να µπορέσω να σας κρατώ απόλυτα ενηµε-
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ρωµένους για την υπόθεση αυτή.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Έχουµε και τη συνδροµή των

δύο γιατρών εκ βορείου Ελλάδος...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Θα συζητηθεί η τρίτη

µε αριθµό   1237/6-9-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδω-
νος Χαλβατζή προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη µετεγκατάσταση του οικισµού
της Μαυροπηγής στην Κοζάνη λόγω της επέκτασης των ορυ-
χείων της ΔΕΗ. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Χαλβατζή θα απαντήσει ο
Υπουργός κ. Παπακωνσταντίνου. 

Το λόγο έχει ο κ. Χαλβατζής για να παρουσιάσει την επίκαιρη
ερώτησή του. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Επεκτείνονται τα ορυχεία της ΔΕΗ στην Πτολεµαΐδα, στην πε-

ριοχή της Κοζάνης. Δηµιουργούνται προβλήµατα στον οικισµό
Μαυροπηγής Κοζάνης. Και έχει διαπιστωθεί, και από µελέτες του
Αριστοτέλειου Πανεπιστηµίου και της ίδιας της ΔΕΗ, ότι υπάρχει
ένα µεγάλο ρήγµα και µικρά ρήγµατα στον οικισµό τα οποία συ-
νιστούν κίνδυνο για τους κατοίκους του οικισµού. Και δεν είναι
µόνο προβλήµατα και κίνδυνοι για τους κατοίκους του οικισµού,
αλλά και για τους εργαζοµένους στο ορυχείο. Όπως λένε οι ει-
δικοί, µεγαλώνει τρία χιλιοστά την ηµέρα. Θα πει κανείς: Τι είναι
τρία χιλιοστά; Από το Μάη µέχρι σήµερα, όµως, πέρασαν εκατό
µέρες και καταλαβαίνετε ότι το ρήγµα αυτό συνιστά έναν κίν-
δυνο. Αυτό είναι το πρώτο. 

Το δεύτερο. Υπάρχει µία αρνητική εµπειρία από τις µετεγκα-
ταστάσεις οικισµών χωριών στην περιοχή, εξαιτίας της δραστη-
ριότητας των ορυχείων και των κινδύνων, που εµφανίστηκαν τα
προηγούµενα χρόνια. Είναι το παράδειγµα του χωριού Κόµµα-
νος. 

Αυτό που σήµερα λέµε, είναι ότι δεν πρέπει να υπάρχει τακτική
συνειδητής κωλυσιεργίας. Όλες οι κυβερνήσεις και οι προηγού-
µενες της Νέας Δηµοκρατίας και οι σηµερινές καθυστερούν.
Ορισµένες οικογένειες από τον οικισµό αναγκάστηκαν να µετε-
γκατασταθούν. Υπάρχει ο κίνδυνος να διαλυθεί ο οικισµός, µε
την έννοια πέντε οικογένειες να φεύγουν από εδώ, δέκα από εκεί,
πέντε από πιο ‘κει και να πηγαίνουν να βρουν κάπου «ένα κερα-
µίδι» να µείνουν και τελικά να  µη φύγει συγκροτηµένα όλος ο οι-
κισµός. 

Αυτό που εµείς ρωτάµε τον κύριο  Υπουργό είναι: Τι µέτρα θα
παρθούν άµεσα –και να µας δώσει ένα χρονοδιάγραµµα- για την
προστασία και του οικισµού και των ορυχείων και των κατοίκων
του οικισµού της Μαυροπηγής, αλλά και των εργαζοµένων; Θα
προχωρήσει, και µέχρι πότε, αυτό το χρονοδιάγραµµα; Πρέπει
να µετεγκατασταθούν οργανωµένα και όχι σκόρπια, γιατί διαφο-
ρετικά θα διαλυθεί εντελώς ο οικισµός και θα υπάρχει µόνο στην
ιστορία. 

Και βεβαίως, θέλουµε µία απάντηση, κύριε Υπουργέ, για το τι
θα γίνει µε τις αποζηµιώσεις των κατοίκων και αν το ύψος των
αποζηµιώσεων θα είναι τέτοιο που να καλύπτει τις ανάγκες της
µετεγκατάστασης αυτών των κατοίκων. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υπουρ-

γός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Παπα-
κωνσταντίνου. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλο-
ντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ,
κυρία Πρόεδρε. 

Κύριε Χαλβατζή, ευχαριστώ για την ερώτησή σας. Μου δίνει
την ευκαιρία να επανέλθω ως αρµόδιος Υπουργός σε ένα ζήτηµα
που είχα θέσει εγώ ο ίδιος, ως Βουλευτής Κοζάνης της τότε αντι-
πολίτευσης, πριν από µερικά χρόνια, στην τότε κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας, ακριβώς για το ζήτηµα του οικισµού της
Μαυροπηγής. Είναι ένας οικισµός στον οποίο έχω πάει. Τον
ξέρω. Έχω δει το ορυχείο, έχω δει τα προβλήµατα, έχω µιλήσει
µε τους κατοίκους και το πρόβληµα, όπως σωστά αναφέρετε
στην ερώτησή σας, είναι µεγάλο. 

Χαίροµαι που κάνατε την ερώτησή σας τώρα, γιατί είµαστε
µπροστά σε πρόσφατες εξελίξεις και έτσι είναι ευκαιρία να τις

ανακοινώσω και στη Βουλή. 
Θέλω, λοιπόν, να σας ενηµερώσω ότι κατ’ αρχάς η απόφαση

κήρυξης της απαλλοτρίωσης του οικισµού της Μαυροπηγής
υπογράφηκε την περασµένη εβδοµάδα από το Υπουργείο Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής  και έχει σταλεί
προς δηµοσίευση στο Εθνικό Τυπογραφείο. Είναι ένα βήµα απα-
ραίτητο το οποίο πλέον έχει γίνει και µπορούν να δροµολογη-
θούν τα επόµενα. Την περασµένη Παρασκευή είχα την ευκαιρία
να επισκεφθώ το Νοµό Κοζάνης και τη συγκεκριµένη περιοχή.
Συναντήθηκα µε εκπροσώπους του οικισµού, άκουσα τα ζητή-
µατά τους, άκουσα τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν και είχα
την ευκαιρία να µιλήσω και µε τα αιρετά όργανα της Περιφέρειας
δυτικής Μακεδονίας, αλλά και µε τη διοίκηση της ΔΕΗ. 

Έχουµε, λοιπόν, ένα πρόβληµα, όπου κατά κάποιο τρόπο,
έχουν αρχίσει και µας ξεπερνούν οι καταστάσεις. Γιατί η από-
φαση απαλλοτρίωσης είναι ένα πολύ σηµαντικό βήµα, όµως
έχουµε ένα άµεσο πρόβληµα, το οποίο πρέπει να λύσουµε τώρα
και είναι το πρόβληµα στο οποίο αναφερθήκατε εσείς στην ερώ-
τησή σας, είναι δηλαδή το γεγονός ότι δηµιουργούνται ρήγµατα
στα σπίτια, ότι υπάρχει κίνδυνος κατάρρευσης σπιτιών και άρα
εδώ πρέπει να δράσουµε αµέσως. 

Τι κάνουµε, λοιπόν; Κατ’ αρχάς, από τη ΔΕΗ έχουµε ενηµερω-
θεί ότι σε συνεργασία µε την Περιφέρεια Δυτικής Μακεδονίας
και µε το Δήµο Εορδαίας έχουµε προχωρήσει στις παρακάτω
ενέργειες: Αποζηµίωση µέχρι σήµερα πέντε ιδιοκτησιών που κρί-
θηκαν ακατάλληλες για χρήση. Συγκρότηση επιτροπών µηχανι-
κών από τις υπηρεσίες της περιφέρειας και του ΤΑΣ για την
αυτοψία των διακοσίων εξήντα πέντε κτηρίων του οικισµού. Έχει
ληφθεί απόφαση για την άµεση αποζηµίωση των κτηρίων που θα
χαρακτηριστούν ακατάλληλα για χρήση. Ήδη εξήντα δύο κτήρια
χαρακτηρίζονται ακατάλληλα και προωθούνται οι απαραίτητες
ενέργειες για την άµεση αποζηµίωση των ιδιοκτησιών µε το 50%
της αξίας του σχετικού κτηµατολογικού πίνακα και ταυτοχρόνως
η επιδότηση, η πληρωµή του ενοικίου στις οικογένειες που ανα-
γκάζονται να φύγουν. Στην ίδια απόφαση υπάρχει και πρόβλεψη
για την καταβολή µε τον ίδιο τρόπο αποζηµίωσης και για τα υπό-
λοιπα κτήρια του οικισµού µε βάση το χρονοδιάγραµµα που θα
συµφωνηθεί από κοινού µε την επιχείρηση, το Δήµο Εορδαίας
και την Περιφερειακή Ενότητα Κοζάνης.

Θα ήθελα να σας πω ότι, ενώ το ζήτηµα αυτό αφορά κυρίως
τους τοπικούς φορείς, αφορά κυρίως την περιφέρεια, το δήµο
και τη Δηµόσια Επιχείρηση Ηλεκτρισµού, το Υπουργείο Περιβάλ-
λοντος κάνει, έχει κάνει και θα συνεχίσει να κάνει ό,τι χρειάζεται
για να διασφαλίσει τα ζητήµατα τα οποία θέσατε: Πρώτον, η ενό-
τητα του οικισµού, να µην καταστραφεί δηλαδή ο οικισµός αυτός
καθεαυτός και δεύτερον, το να µπορέσουµε γρήγορα να προχω-
ρήσουµε στην απαλλοτρίωση αυτή καθεαυτή και ταυτόχρονα να
προστατεύσουµε τους κατοίκους της περιοχής σε αυτήν την εν-
διάµεση περίοδο, όπου, όπως είπα και στην αρχή, οι εξελίξεις
εξαιτίας του ορυχείου έχουν προχωρήσει πάρα πολύ γρήγορα. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Σπύρος Χαλβατζής. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, και µετά την απά-

ντησή σας τα ερωτήµατα µπαίνουν και πρέπει να απαντηθούν
στην δευτερολογία σας πιο συγκεκριµένα: Πότε θα γίνουν όλα
αυτά; Ναι, και εσείς είχατε κάνει ερώτηση, γιατί είναι ένα πραγ-
µατικό πρόβληµα. Και εµείς γνωρίζουµε την περιοχή και εµείς µι-
λήσαµε µε τους κατοίκους και δεν πρέπει να αναγκάζονται να
φεύγουν µεµονωµένα. Θα διαλυθεί ο οικισµός και αυτός ο οικι-
σµός έχει µία ιστορία ενενήντα χρόνων. Αυτός ο οικισµός πρέπει
να µείνει και να συνεχιστεί, να συνεχίσει τη ζωή του ένα ολό-
κληρο χωριό. 

Η ΔΕΗ αναπτύσσει δραστηριότητες. Οι κίνδυνοι υπάρχουν.
Δεν πρέπει να σηµειωθούν άλλες καθυστερήσεις. Και εσείς γνω-
ρίζετε πολύ καλά ότι η συγκρότηση διαφόρων επιτροπών θα
δώσει ένα περιθώριο πολλών µηνών να προωθηθεί η διαδικασία
της µετεγκατάστασης και η ολοκλήρωσή της. Πρέπει να υπάρ-
ξουν άµεσες δεσµεύσεις τι θα γίνει και πότε θα ολοκληρωθεί η
µετεγκατάσταση. Οι κάτοικοι πρέπει να προστατευθούν. Έχουµε
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πάρει µηνύµατα. Η διεύρυνση των ρηγµάτων -και του µεγάλου
και των µικρών ρηγµάτων- είναι προειδοποίηση. Να µην έχουµε
κάτι ανεπανόρθωτο, να µην έχουµε ζηµιά η οποία θα έχει θύµατα
ανθρώπινες ζωές. 

Να µην ξεχνάµε ότι σε αυτήν την περιοχή υπάρχουν και άλλου
είδους µεγάλα προβλήµατα. Είναι τα λεγόµενα εργατικά ατυχή-
µατα και γύρω από τη ΔΕΗ και στα ορυχεία. Και βεβαίως –κατά
την άποψή µας- δεν είναι ατυχήµατα, αλλά είναι εγκλήµατα γιατί
δεν παίρνονται µέτρα ασφαλείας. Εδώ έχουµε προειδοποιήσεις
και από αυτές τις προειδοποιήσεις γεννιέται και η ανησυχία των
κατοίκων, γεννήθηκε και η δική µας ανησυχία και θα πρέπει να
παρθούν άµεσα µέτρα. 

Είναι τρεις συγκεκριµένες απαντήσεις που πρέπει να δοθούν.
Πότε θα ολοκληρωθεί η µετεγκατάσταση οργανωµένα και σχε-
διασµένα; Δεν πρέπει να διαλυθεί ο οικισµός και δεν πρέπει σε
καµµία περίπτωση να καθυστερήσουν οι αποζηµιώσεις των κα-
τοίκων. Δεν µπορεί να αξιολογούνται και οι σηµερινές κατοικίες
µε µέτρα και σταθµά, µερικές φορές και κατά το δοκούν, από την
επιχείρηση. 

Το Υπουργείο, η Κυβέρνηση έχουν ευθύνη για ολοκληρωµένες
και πλήρεις αποζηµιώσεις, ώστε να µπορούν οι άνθρωποι να φύ-
γουν οργανωµένα, να συγκροτήσουν έναν καινούργιο οικισµό.
Υπάρχουν περιοχές που µπορούν να διατεθούν και να µην
«τραβά αυτό το γαϊτανάκι», όπως τράβηξε τόσα χρόνια, για το
χωριό Κόµµανος. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής κ. Παπακωνσταντίνου. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλο-

ντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, έχετε δίκιο, κύριε Χαλβατζή, στο ότι κατά το πα-
ρελθόν οι απαλλοτριώσεις και οι µετεγκαταστάσεις κράτησαν
πάρα πολύ καιρό. Δώσατε το παράδειγµα του Κοµµάνου. 

Ακριβώς γι’ αυτόν το λόγο η Κυβέρνηση προτρέχει –αν θέλετε-
και άλλες περιπτώσεις, όπως είναι, για παράδειγµα, αυτή της
Ακρινής και ξέρετε ότι η προκάτοχός µου κ. Μπιρµπίλη είχε ήδη
εντάξει σε νοµοσχέδιο την πρόβλεψη για την µετεγκατάσταση
του συγκεκριµένου οικισµού, για να µπορέσουν να προχωρήσουν
οι διαδικασίες.

Έρχοµαι, όµως, στο ζήτηµα, το οποίο θέσατε για να επανα-
λάβω και να συγκεκριµενοποιήσω ορισµένα από τα θέµατα. Δεν
περιµένουµε την ολοκλήρωση της διαδικασίας απαλλοτρίωσης,
για να αρχίσουµε να αποζηµιώνουµε τους κατοίκους. Ήδη η
ΔΕΗ, αυτήν τη στιγµή που µιλάµε, έχει προχωρήσει στην αποζη-
µίωση σε πέντε ιδιοκτησίες που βρέθηκαν ακατάλληλες για
χρήση. Την ώρα που µιλάµε, προχωρούν για άλλες εξήντα δύο. 

Η αποζηµίωση είναι στο 50% της αντικειµενικής αξίας των σπι-
τιών, συν την πρόβλεψη για την πληρωµή ενοικίου για τη δυνα-
τότητα εγκατάστασης των οικογενειών που µένουν εκεί, αλλού,
έως ότου υπάρξει η πλήρης χωροθέτηση και η πλήρης ολοκλή-
ρωση του νέου οικισµού.

Άρα, δεν περιµένουµε τη συνολική λύση. Η ΔΕΗ µε την προ-
τροπή και τη στήριξη του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής έχει προχωρήσει άµεσα. Προχωρά ταυ-
τόχρονα µε την Περιφέρεια, µε το Δήµο Αριδαίας, µε τη ΔΕΗ και
πάλι µε τη στήριξη του Υπουργείου –που επαναλαµβάνω δεν έχει
τον επισπεύδοντα ρόλο- στην πλήρη εικόνα, για να µπορέσουµε
να µιλήσουµε για πραγµατική µετεγκατάσταση ενός οικισµού. 

Ο οικισµός της Μαυροπηγής –από τη Μαύρη Πηγή, όπως ξέ-
ρετε- είναι ένας ιστορικός οικισµός που δεν θέλουµε κι εµείς -
παρά την αδήριτη ανάγκη να µεταφερθούν οι κάτοικοι- να χαθεί
ως οικισµός. Γι’ αυτό και θα στηρίξουµε όλη αυτήν την προσπά-
θεια, κάνοντας ό,τι µπορεί να γίνει, για να συντµήσουµε τους
χρόνους, αντιµετωπίζοντας όµως το άµεσο πρόβληµα. Και το
άµεσο πρόβληµα αυτήν τη στιγµή είναι, ότι έχουµε ανθρώπους
σε σπίτια που κινδυνεύουν να καταρρεύσουν, έχουµε πιθανά ερ-
γατικά ατυχήµατα, όπως λέτε, έχουµε ένα ορυχείο, το οποίο επε-
κτείνεται, µε πολύ σοβαρές ρωγµές σε κτίσµατα της περιοχής.

Άρα, λύνουµε το συγκεκριµένο πρόβληµα και βοηθάµε στη

δροµολόγηση µε την τοπική κοινωνία και τους τοπικούς φορείς
για µία σοβαρή λύση, σε ένα χρονικό διάστηµα που µου ζητάτε
να συγκεκριµενοποιήσω, αλλά δεν είναι εύκολο να σας πω ακρι-
βώς, γιατί οι διαδικασίες αυτές είναι χρονοβόρες. 

Γι’ αυτό και επελέγη η λύση τού να προχωρήσουµε άµεσα για
να λύσουµε το πρόβληµα που πλέον είναι δυσβάσταχτο για τους
ανθρώπους που µένουν εκεί και µε µεγάλη χαρά σας κρατώ ενή-
µερο για την πορεία αυτή και έχω ζητήσει ο ίδιος να είµαι ενήµε-
ρος από τη Διοίκηση της ΔΕΗ –µπορώ να σας πω κάθε
εβδοµάδα- για το πού βρίσκεται ακριβώς η πορεία των αποζη-
µιώσεων και της µετεγκατάστασης.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Οι Βουλευτές Επικρατείας κ. Ευάγγελος Αντώναρος, κ. Διονυ-

σία Αυγερινοπούλου και ο Ανεξάρτητος Βουλευτής Αχαΐας κ. Νι-
κόλαος Τσούκαλης ζητούν άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο
εξωτερικό. 

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Η τέταρτη µε αριθµό 1239/6-9-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ιω-
άννη Κοραντή προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τις ελ-
ληνοτουρκικές σχέσεις, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 1227/6-9-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Θεοδώρου Δρίτσα προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την αύξηση στις τιµές
των εισιτηρίων στην ακτοπλοΐα, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος
του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η πρώτη µε αριθµό 1206/5-9-2011 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη σήµανση και
την προώθηση ελληνικών προϊόντων, δεν συζητείται λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 1233/6-9-2011 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου
Κασαπίδη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, σχετικά µε την απαξίωση της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχα-
ρης (ΕΒΖ) και την υπονόµευση της τευτλοκαλλιέργειας, δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Η τρίτη µε αριθµό 1236/6-9-2011 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Πρωτούλη, προς τους Υπουργούς Προστασίας του Πο-
λίτη και Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τις ποι-
νικές και διοικητικές διώξεις σε βάρος απεργών οδηγών ταξί, δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Βουλευτού και διαγρά-
φεται.

Συνεχίζουµε µε την πέµπτη µε αριθµό 1228/6-9-2011 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασιλείου Μουλόπουλου προς τους
Υπουργούς Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης και Οικονοµικών, σχετικά µε την εργασιακή εφε-
δρεία.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Μουλόπουλου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός κ. Ρόβλιας, αφού πρώτα δώσουµε το λόγο στον κ.
Μουλόπουλο για να µας την παρουσιάσει.

Κύριε Μουλόπουλε, έχετε το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, πολύ φοβάµαι ότι η εργασιακή εφεδρεία θα

αποτελέσει το εργαλείο για να µετατραπούν οι εργαζόµενοι στο
δηµόσιο σε φθηνό, ευέλικτο και υπάκουο εργατικό δυναµικό.

Σύµφωνα µε τις δεσµεύσεις, όπως διαρρέονται στον Τύπο -
εννοώ τις δεσµεύσεις της Κυβέρνησης στην τρόικα- διακόσιες
χιλιάδες εργαζόµενοι θα πρέπει να αποµακρυνθούν από το δη-
µόσιο µέχρι το 2015, µε κριτήρια άγνωστα προς το παρόν. Όσοι
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χαρακτηρίζονται ως πλεονάζον προσωπικό θα οδηγηθούν σε ερ-
γασιακή εφεδρεία και ουσιαστικά σε απόλυση, µετά από αξιολό-
γηση από ιδιωτικές εταιρείες.

Για να το επιτύχετε αυτό, καταργείτε χιλιάδες οργανικές θέ-
σεις εργασίας, συγχωνεύετε και καταργείτε υπηρεσίες, σχολεία,
νοσοκοµεία, πανεπιστήµια, κοινωνικές δοµές και οργανισµούς
σε νευραλγικούς τοµείς της οικονοµίας, της κοινωνίας και του
πολιτισµού. Παραδίδετε ουσιαστικά το κράτος στα ιδιωτικά συµ-
φέροντα και µετακυλίετε το κόστος στον πολίτη.

Η καθιέρωση της έννοιας του «κρατικού υπαλλήλου» που προ-
ωθείτε, θα οδηγήσει σε χιλιάδες αναγκαστικές µετατάξεις και
στο στενό δηµόσιο τοµέα και σε συνδυασµό µε τα νέα οργανο-
γράµµατα που προβλέπουν δραµατική µείωση των οργανικών
µονάδων, θα οδηγήσουν σε κατάσταση εργασιακής εφεδρείας
το σύνολο του δηµόσιου τοµέα.

Εξάλλου, το είπε και ο κύριος Πρωθυπουργός στη ΔΕΘ: «Η
µονιµότητα δεν πρέπει να θεωρείται ταµπού». Ο εργαζόµενος
που δεν έχει οργανική θέση, δεν χαίρει της συνταγµατικής προ-
στασίας.

Κύριε Υπουργέ, λυπάµαι, αλλά προκειµένου να τροµοκρατή-
σετε και να αποπροσανατολίσετε την κοινωνία, αφήνετε να διαρ-
ρεύσουν -και θα έλεγα όχι εσείς, αλλά η Κυβέρνηση- συνειδητά
ψέµατα, όπως αυτά των δηµοτικών υπαλλήλων των 80.000 ευρώ,
για να αποδειχθεί τελικά ότι περιλαµβάνουν αυτές οι 80.000
ευρώ και την αποζηµίωση. Και σας ερωτώ: πόσους δηµοσίους
υπαλλήλους έχετε τυπικά σκοπό να απολύσετε και πώς θα εξυ-
πηρετούν οι ήδη διαλυµένες, υποστελεχωµένες και απαξιωµένες
δηµόσιες υπηρεσίες τον Έλληνα πολίτη, που µένει χωρίς για-
τρούς, χωρίς δασκάλους και χωρίς προνοιακές δοµές;

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης και

Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης κ. Ρόβλιας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-

ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Ευχαριστώ,
κυρία Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, είµαι σε θέση να σας ενηµερώσω –και θα
σας ενηµερώσω- για το θέµα του πλεονάζοντος προσωπικού και
της λεγόµενης εργασιακής εφεδρείας, βάσει των διατάξεων του
νόµου που ισχύουν.

Το άρθρο 37 παράγραφος 7 του ν. 3986�2011 προβλέπει ότι
το τυχόν πλεονάζον προσωπικό συγκεκριµένων νοµικών προσώ-
πων ιδιωτικού δικαίου αφ’ ενός κατατάσσεται σε πίνακες από το
ΑΣΕΠ και αφ’ ετέρου για δώδεκα µήνες λαµβάνει το 60% του βα-
σικού µισθού.

Δεύτερον, ποια είναι αυτά τα νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δι-
καίου, στα οποία αναφέρεται ο νόµος που σας προανέφερα;
Είναι τα νοµικά πρόσωπα του κεφαλαίου Α’ του ν. 3429�2005. Ο
συνολικός αριθµός ανέρχεται σε εκατόν πενήντα ένα.

Καταθέτω για τα Πρακτικά τον πλήρη κατάλογο, προκειµένου
να µην αναλώσω το χρόνο διαβάζοντας εκατόν πενήντα έναν φο-
ρείς. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης
και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Σ’ αυτές τις εταιρείες, που είναι νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δι-
καίου, µπορεί να εφαρµοστεί ο νόµος και δυνατόν να προκύψει
πλεονάζον προσωπικό.

Τρίτον, το ΑΣΕΠ εντάσσει το πλεονάζον προσωπικό σε πίνακες
κατάταξης µε βάση αντικειµενικά και αξιοκρατικά κριτήρια,
όπως:  τυπικά προσόντα, εµπειρία, οικογενειακή κατάσταση, ηλι-
κία, προϋπηρεσία, ειδικές γνώσεις κ.λπ.. Τα αναφέρει ο νόµος
που σας προανέφερα. Η κατάταξη γίνεται µε βάση προεδρικό
διάταγµα, η σύνταξη του οποίου έχει ολοκληρωθεί και το οποίο
θα δηµοσιοποιηθεί εντός των εποµένων ηµερών. 

Επαναλαµβάνω ότι το ΑΣΕΠ κατατάσσει το προσωπικό που
ήδη έχει κριθεί ως πλεονάζον. Η κατάταξη αυτή του ΑΣΕΠ έχει
τη σηµασία της και την αξία της, γιατί αυτό το πλεονάζον προ-

σωπικό αποκτά προβάδισµα για την κάλυψη θέσεων στο δηµόσιο
τοµέα. Συγκεκριµένα: 

Πρώτον, καταλαµβάνει θέσεις τακτικού προσωπικού στο δη-
µόσιο τοµέα σε ποσοστό 10% των ετησίων προσλήψεων. Δεύτε-
ρον, επιλέγεται κατά προτεραιότητα σε ποσοστό 30% για
απασχόληση προσωπικού ορισµένου χρόνου. Τρίτον, προηγείται
για την επιλογή υποψηφίων για µερική απασχόληση του ν.3250
�2004.

Επίσης, είναι δυνατόν να αποχωρήσει αυτό το πλεονάζον προ-
σωπικό µε βάση ειδικό πρόγραµµα εθελουσίας εξόδου που µπο-
ρεί να εγκριθεί.

Όλα αυτά προβλέπονται στο άρθρο 37 παράγραφος 7 του ν.
3986 �2011. Σηµειώνω ότι η κατάταξη στους πίνακες του ΑΣΕΠ
και τα εξ αυτής προνόµια δεν είναι διάρκειας ενός έτους, αλλά
ισχύουν για όσο χρονικό διάστηµα ο ενδιαφερόµενος είναι χωρίς
εργασία.

Είναι, λοιπόν, προφανές ότι η ισχύουσα νοµοθεσία δεν προ-
βλέπει ούτε τον προσδιορισµό πλεονάζοντος προσωπικού ούτε
τη λεγόµενη εργασιακή εφεδρεία για υπηρεσίες και για νοµικά
πρόσωπα δηµοσίου δικαίου. Δηλαδή, δεν αναφέρεται σε δηµο-
σίους υπαλλήλους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Βασίλειος Μουλόπουλος.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υφυπουργέ, µου διαβά-

σατε το νόµο, τον οποίο τον γνωρίζουµε. Δυστυχώς, όµως, πολι-
τικά τα πράγµατα είναι αλλιώς, διότι οι διαβεβαιώσεις της Κυβέ-
ρνησης τα τελευταία δύο χρόνια έχουν καταστρατηγηθεί, θα
έλεγα, πάρα πολλές φορές. Για να φτάσουµε το σηµείο της αλή-
θειας, θα ήθελα να σας πω ότι χρειάστηκε αυτά τα δύο χρόνια
και ο κ. Λοβέρδος.

Πιστεύω ότι στόχος της πολιτικής σας δεν είναι η σωτηρία,
όπως λέτε, της χώρας αλλά η ιδιωτικοποίησή της και ότι αυτή η
πολιτική και οι διαρθρωτικές αλλαγές και η δηµοσιονοµική εξυ-
γίανση δεν λύνουν την κρίση αλλά την επιδεινώνουν και ο θεσµός
της εργασιακής εφεδρείας θα αποτελέσει ένα όπλο µαζικής κα-
ταστροφής του δηµόσιου τοµέα. 

Κύριε Υφυπουργέ, δυστυχώς, αφού εξοντώσατε τους εργαζό-
µενους στον ιδιωτικό τοµέα, θεσµοθετώντας την ελαστική απα-
σχόληση, την απελευθέρωση των απολύσεων, την κατάργηση
του βασικού µισθού, αφού οδηγήσατε την ανεργία σε διψήφια
νούµερα, την ύφεση προς τα παρόν στο 7,3% και τη µία στις τέσ-
σερις µικροµεσαίες επιχειρήσεις σε «λουκέτο», τώρα είναι η
σειρά για την, θα έλεγα, µαζική εξολόθρευση των δηµοσίων
υπαλλήλων. 

Όλα αυτά που σας είπα ήταν οι διαχωριστικές γραµµές, που
τα τελευταία δύο χρόνια λέγατε επανειληµµένως ότι δεν θα
υπερβείτε. Σας το θυµίζω αυτό.

Μόνο για το 2012, µε δικά σας στοιχεία, εκτιµάται ότι οι δανει-
ακές ανάγκες θα ανέλθουν στο 14% του ΑΕΠ και το δηµόσιο
χρέος στο 179% του ΑΕΠ στα τέλη του 2012. Ποιος πιστεύει
πραγµατικά πως ένα τέτοιο χρέος θα µπορούσε ποτέ να γίνει
διαχειρίσιµο, µ’ αυτές τις εφαρµοζόµενες πολιτικές;

Κύριε Υφυπουργέ, η Κυβέρνηση δυστυχώς παραδίδει αµαχητί
το λαό στα ζωώδη ένστικτα, θα έλεγα, του νεοφιλελευθερισµού.
Ζητάτε να θυσιάσουµε εργασία, µισθούς, συντάξεις, κοινωνικό
κράτος, δηµόσιο πλούτο, ανθρώπινες ζωές και αξιοπρέπεια, για
να ικανοποιήσετε αυτά τα ένστικτα. Για να το πετύχετε, µετατρέ-
πετε το κράτος –για να χρησιµοποιήσω τα λόγια του Μαξ Βέ-
µπερ- σε επιχείρηση.

Αφού, µάλιστα, αναφερθήκατε στο νόµο, σας λέω ότι ο κ. Βε-
νιζέλος την περασµένη εβδοµάδα έλεγε ότι στον ιδιωτικό τοµέα
–αυτά είναι λόγια του- αν µία επιχείρηση έχει πλεονάζον προσω-
πικό, σεβόµενη την εργατική νοµοθεσία, οδηγεί αυτό το προσω-
πικό σε απόλυση και επεµβαίνει ο ΟΑΕΔ. Στον ευρύτερο δηµόσιο
τοµέα έχουµε το θεσµό της εργασιακής εφεδρείας.

Την εποµένη τη σκυτάλη πήρε το νεοφιλελεύθερο παραλή-
ρηµα, θα έλεγα, του κ. Λοβέρδου, ο οποίος µίλησε για ένα εκα-
τοµµύριο δηµοσίους υπαλλήλους –ψευδής ο αριθµός, όπως γνω-
ρίζετε- οι οποίοι ρίχνουν τη χώρα στον Καιάδα.

Ειλικρινά, κύριε Υπουργέ, η µαζική ποινικοποίηση µίας κατη-
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γορίας ανθρώπων και το αίτηµα εξόντωσής τους παραπέµπει σε
άλλες σκοτεινές για την ανθρωπότητα εποχές. Η «γραµµή Μα-
ζινό» πραγµατικά υπάρχει –αν θέλουµε να χρησιµοποιήσουµε την
ορολογία- και αυτή είναι µεταξύ εργασίας και κεφαλαίου. Για
µας, είναι λόγος ύπαρξης να την υπερασπιστούµε, όσο και αν
αυτό προκαλεί νευρική κρίση και σ’ αυτήν την Κυβέρνηση,
Υπουργός της οποίας είναι ο κ. Λοβέρδος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Ο Υφυπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής

Διακυβέρνησης κ. Ρόβλιας έχει το λόγο.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-

ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Κύριε συνά-
δελφε, έχω πει ξανά και θέλω να επαναλάβω ότι, όπως
υπάρχουν καλοί και κακοί Βουλευτές, καλοί και κακοί γιατροί
και δικηγόροι, έτσι υπάρχουν καλοί και κακοί δηµόσιοι υπάλλη-
λοι. Οπωσδήποτε δεν είναι για τον Καιάδα το σύνολο των δη-
µοσίων υπαλλήλων! Θα έλεγα, µάλιστα, ότι η Δηµόσια Διοίκηση
είναι ένα βασικό εργαλείο για την προσπάθεια εξόδου από την
κρίση και για την προσπάθεια αντιµετώπισης αυτής της έκτα-
κτης κατάστασης. Διαχρονικά, αλλά και σε άλλες χώρες, η Δη-
µόσια Διοίκηση, όταν ενεργοποιείται και όταν δουλεύει σωστά,
είναι αυτή η οποία βοηθά να ξεπεράσουµε αυτές τις µεγάλες
κρίσεις.

Αυτό το πιστεύω πραγµατικά, όπως πιστεύω ότι παράλληλα µε
ένα αποτελεσµατικό πειθαρχικό δίκαιο, χρειάζεται και µία διαδι-
κασία εντοπισµού και ανάδειξης των καλών δηµοσίων υπηρεσιών
και των καλών υπαλλήλων, µε ταυτόχρονη επιβράβευσή τους.

Το δεύτερο που θέλω να σας πω είναι ότι δεν είµαστε σαδι-
στές, κύριε συνάδελφε. Όλα αυτά για τα οποία µας εγκαλείτε
από τη δική σας οπτική σκοπιά, την οποία σέβοµαι, δεν τα κά-
νουµε εκ λόγου σαδισµού. Τα κάνουµε για να αντιµετωπίσουµε
µία δραµατική κατάσταση, την οποία, όπως γνωρίζετε, παραλά-
βαµε και δεν δηµιουργήσαµε εµείς. 

Αυτή τη στιγµή, στόχος αυτής της πολιτικής για το θέµα στο
οποίο αναφερόµαστε, είναι ο εξορθολογισµός του τρόπου λει-
τουργίας των φορέων και η αξιοποίηση του ανθρώπινου δυναµι-
κού µε σκοπό την αποτροπή οποιασδήποτε σπατάλης µπορεί να
αποφευχθεί.

Δεν θα απολύσουµε τριακόσιες χιλιάδες υπαλλήλους, κύριε
συνάδελφε. Τι θα κάνουµε; Με το πρόγραµµα το οποίο ήδη
εφαρµόζουµε, θα έχουµε περιορίσει τον αριθµό κατά εκατόν πε-
νήντα µία χιλιάδες έως το 2015, προσλαµβάνοντας έναν στη
θέση δέκα υπαλλήλων που αποχωρούν για το 2011 και προσλαµ-
βάνοντας έναν στη θέση πέντε µονίµων υπαλλήλων που αποχω-
ρούν για τα επόµενα τρία χρόνια, όπως επίσης περιορίζοντας
φέτος κατά 50% τον αριθµό των συµβασιούχων και τις επόµενες
χρονιές κατά 10% για κάθε χρόνο. 

Το δηµοσιονοµικό όφελος από αυτή την προσπάθεια θα είναι
αρκετά δισεκατοµµύρια ευρώ. Εάν θέλετε, αυτή είναι η µόνη σί-
γουρη και αποφασιστική κίνηση, για την οποία αυτή τη στιγµή
σας διαβεβαιώνω και η οποία αυτή τη στιγµή εφαρµόζεται.

Τα υπόλοιπα, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, σας τα εξέθεσα
βάσει της ισχύουσας νοµοθεσίας. Προσωπικά εγώ θα πρέπει να
σταθώ εδώ. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Ακολουθεί η τέταρτη µε αριθµό 1224/6-9-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη προς την Υπουργό
Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε το
διδακτικό προσωπικό στη τριτοβάθµια εκπαίδευση.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Αϊβαλιώτη θα απαντήσει η Υφυ-
πουργός κ. Χριστοφιλοπούλου, αφού πρώτα ο κ. Αϊβαλιώτης µας
παρουσιάσει την επίκαιρη ερώτησή του.

Ορίστε, κύριε Αϊβαλιώτη, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Όλοι ευχόµαστε, κυρία Υπουργέ, καλή σχολική χρονιά, που

άρχισε σήµερα. Δυστυχώς όµως, οι ευχές δεν φτάνουν. Είναι τε-

ράστιες οι ελλείψεις σε δασκάλους και σε βιβλία. Πήγαν σήµερα
γονείς, παιδιά και ιερωµένοι για να κάνουν αγιασµό και δεν βρή-
καν διδάσκοντες, ενώ σε λίγο αυτό που φαίνεται να υπάρχει είναι
γενικευµένη «µαύρη αγορά» για τα σχολικά βιβλία. 

Αυτά γίνονται στην πρωτοβάθµια και δευτεροβάθµια εκπαί-
δευση, ενώ «µπάχαλο» στην κυριολεξία επικρατεί στη τριτοβάθ-
µια εκπαίδευση, λόγω της πρακτικής παρατάξεων, όπως είναι η
ΠΑΣΠ, η δική σας φοιτητική παράταξη στα πανεπιστήµια, η ΔΑΠ
και φυσικά οι «συνήθεις ύποπτοι», αριστερές παρατάξεις, οι
οποίες µετατρέπουν την τριτοβάθµια εκπαίδευση σε πεδίο δοκι-
µής δυναµικών ενεργειών, για τις οποίες δεν έχει ερωτηθεί η κοι-
νωνία.

Διερωτάται κανείς, κυρία Υπουργέ –και εκµεταλλεύοµαι το γε-
γονός της παρουσίας σας εδώ- για το εάν ο νόµος τον οποίο ψη-
φίσαµε εδώ διακόσιοι πενήντα Βουλευτές θα εφαρµοστεί και
πώς θα το κάνετε. Συµπληρώνεται ένας χρόνος από τότε που
υπέβαλα στη Βουλή την ερώτηση για την οικογενειοκρατία και
δεν έχει υπάρξει πλήρης απάντηση, παρ’ ότι ο κ. Πανάρετος ήδη
δυο φορές ζήτησε από τα πανεπιστηµιακά ιδρύµατα να τον ενη-
µερώσουν, για να µου απαντήσει στην ερώτησή µου, τι ακριβώς
συµβαίνει µε τους γόνους στα πανεπιστήµια. 

Είναι, όµως, γεγονός ότι σε κάποιες τηλεοπτικές εκποµπές εµ-
φανίζονται όλοι αυτοί οι κύριοι καθηγητές πανεπιστηµίων και
εξαπολύουν µύδρους κατά των πολιτικών, τσουβαλιάζοντάς τους
όλους µαζί και λέγοντας ότι όλοι µαζί φταίνε για τα χάλια της ση-
µερινής Ελλάδας. Ξαφνικά όµως, βουβαίνονται όταν έρχεται το
ζήτηµα της στελέχωσης των πανεπιστηµίων µε τα παιδάκια, τις
συζύγους, τα ανίψια, τα αδέλφια κ.ο.κ., τα οποία έχουν καλοβο-
λευτεί σε µοσχοπληρωµένες καθηγητικές θέσεις, κληρονοµώ-
ντας τις ουσιαστικά από τους γονείς και πληρωνόµενες από ένα
λαό, ο οποίος γογγύζει για να βγάλει το µήνα. 

Εγώ είµαι περήφανος γιατί δεν πήγα ποτέ σε σικ σχολεία της
πλουτοκρατίας και δεν τέλειωσα ποτέ ιδιωτικό σχολείο. Τελείωσα
δηµόσιο σχολείο από την αρχή µέχρι το τέλος και δηµόσιο πα-
νεπιστήµιο, µάλιστα δυο πανεπιστήµια: το Πανεπιστήµιο Αθηνών
και την ΑΣΟΕ. Επίσης, έκανα µεταπτυχιακό σε δηµόσιο πανεπι-
στήµιο στο Βέλγιο, στις Βρυξέλλες. Άρα, έχω µια πλήρη εικόνα
του δηµόσιου εκπαιδευτικού ιδρύµατος στην Ελλάδα και στο
εξωτερικό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεν θέλω καθόλου να εξαιρώ αυτά τα περίεργα που συµβαί-
νουν στο Βέλγιο και τα οποία τα έχω κατ’ επανάληψη κριτικάρει,
διότι δεν είναι δείγµατα ανεπτυγµένης δηµοκρατικής χώρας: δη-
λαδή, το να υπάρχουν κλίκες και παρεούλες στα δηµόσια πανε-
πιστήµια του Βελγίου και µάλιστα, ορισµένοι καθηγητές να είναι
και πατεντάτοι φιλότουρκοι µε επαφές µε την επίσηµη Τουρκία,
αλλά και µε το ψευδοκράτος του Ντενκτάς. 

Αυτό όµως, που συµβαίνει εδώ µε τις παρεούλες, τις κλίκες,
τους γιούς, τις κόρες, τα βαφτιστήρια, τα ανίψια κ.ο.κ., αυτό το
ξεσάλωµα στην κυριολεξία, που συµβαίνει στα ελληνικά πανεπι-
στήµια, ξεπερνάει κάθε όριο. Και όχι µόνο αυτό, αλλά είναι και
κάποιοι καθηγητές που είναι κολλητοί πολιτικών, χώνουν τις κο-
ρούλες τους στα πανεπιστήµια, αδικούν άλλα παιδιά µε πτυχία
και προσόντα, τα οποία µένουν απ’ έξω.

Λοιπόν, κάποιοι βαρύγδουποι καθηγητές γλιτώνουν µε κόλπα
τα δικαστήρια για βαρύτατα αδικήµατα, κυρία Πρόεδρε, όπως
είναι η πλαστογραφία διπλωµάτων και οι παράνοµες µεταγραφές
φοιτητών από Βαλκανικές χώρες. Και όχι µόνο αυτό, αλλά κατα-
φέρνουν και «κατσικώνονται» σε υψηλές θέσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε την πρωτολογία σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Ο κόσµος έξω στην πλατεία αγανακτεί, ζητεί ονόµατα και κυ-

ρώσεις, ποιοι είναι αυτοί τέλος πάντων που βολεύουν τα «βλα-
στάρια» τους, αποµυζώντας τα δηµόσια ταµεία. 

Σας παρακαλώ, κυρία Υπουργέ, να µας πείτε ποιοι και πόσοι
είναι αυτοί που βόλεψαν τα παιδάκια τους, κληροδοτώντας τους
ακαδηµαϊκές θέσεις σε ιδρύµατα, ποια ιδρύµατα και ποιοι καθη-
γητές αρνούνται να δώσουν επί δεκατρείς µήνες τα στοιχεία που
έχω ζητήσει µε την ερώτησή µου στη Βουλή σχετικά µε το ποιά
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είναι τα «βλαστάρια», οι γόνοι καθηγητών που έχουν καταλάβει
θέσεις στα πανεπιστήµια και πότε θα εφαρµοστεί ο νόµος που
ψηφίσαµε για το άσυλο: ο νέος νόµος πλαίσιο τέλος πάντων, που
διακόσιοι πενήντα Βουλευτές ψήφισαν για να σταµατήσουν, επι-
τέλους, να κάνουν κουµάντο οι «νταβατζήδες» των φοιτητών στα
πανεπιστήµια και να τα εκµεταλλεύονται και να τα χρησιµοποι-
ούν, όπως τους γουστάρει.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει η Υφυ-

πουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Χρι-
στοφιλοπούλου. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε. 

Κύριε Αϊβαλιώτη, ας ευχηθούµε καλή χρονιά.
Επειδή είστε πολύ νέος συνάδελφος, θα ήθελα, µε το χέρι

στην καρδιά, να σας πω το εξής: Ναι, είναι δύσκολη χρονιά για
τα βιβλία. Και ήταν και είναι δύσκολη χρονιά σε σχέση µε τους
αριθµούς: συνταξιοδοτήσεις και διορισµοί.

Όµως, ο πολύ σωστός προγραµµατισµός και η ορθολογική
αξιοποίηση –κατά το δυνατόν- του καθηγητικού και διδασκαλικού
µας δυναµικού µάς έχει φέρει σε µια θέση αρκετά ικανοποιητική
µε την ανάληψη καθηκόντων αύριο από χίλιους τετρακόσιους
αναπληρωτές καθηγητές στην πρωτοβάθµια και περίπου τους µι-
σούς στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση. Τα στοιχεία θα δοθούν,
γιατί τώρα που µιλάµε συγκεντρώνονται από το Υπουργείο Παι-
δείας –από εκεί έρχοµαι- τα κενά και οι τοποθετήσεις. 

Η εικόνα είναι πάρα πολύ καλή, κύριε συνάδελφε, σε ό,τι
αφορά τους καθηγητές και τους δασκάλους. Όσοι γονείς, µαθη-
τές και εκπαιδευτικοί της πρώτης γραµµής µάς ακούν τώρα,
αυτό το ξέρουν και το διαπιστώνουν. Έχω στοιχεία από όλα τα
σχολεία της χώρας. Η κατάσταση σε ό,τι αφορά το εκπαιδευτικό
δυναµικό είναι πολύ καλή πραγµατικά, την πιο δύσκολη δηµοσιο-
νοµικά χρονιά της χώρας. 

Όµως, έχετε απόλυτο δίκιο –και σε αυτό εδώ το ναό της δη-
µοκρατίας πρέπει να λέµε αλήθειες- γιατί το πρόβληµα µε τα
βιβλία υπάρχει. Αντίστοιχα έχουµε βρει συµπληρωµατικούς
τρό- πους µέχρι να έρθουν όλα τα βιβλία. Οι ροές έχουν απο-
κατασταθεί πολύ γρήγορα. Είµαστε πάνω από το πρόβληµα και
κάνουµε καθετί το δυνατόν για να δώσουµε στους µικρούς και
µεγαλύτερους µαθητές όλα εκείνα τα εφόδια, µέχρι να έρθουν
όλα τα βιβλία. Να είστε σίγουρος γι’ αυτό. Μπορούµε και στη
διάρκεια του κοινοβουλευτικού βίου να το συζητήσουµε ξανά
αυτό. 

Έρχοµαι τώρα, κυρία Πρόεδρε και στο κατ’ εξοχήν θέµα της
ερώτησής µας.

Δεν θα αποφύγω να σχολιάσω την παρατήρησή σας για το
νόµο και για αυτά που γίνονται τώρα. Είναι σαφές ότι η εφαρ-
µογή των νόµων απαιτεί πολλαπλή προσπάθεια από αυτή που
απαιτεί η ψήφισή τους. Προφανώς και σε µια ευνοµούµενη πολι-
τεία οι νόµοι εφαρµόζονται διά της πειθούς ή, αν χρειαστεί,  διά
του εξαναγκασµού. 

Αυτός ο νόµος είναι ίσως ένας από τους λίγους νόµους που
βάζει µέσα στον ίδιο το νόµο την αξιολόγησή του. Θυµάστε το
σχετικό άρθρο που ψηφίσαµε, που µιλάει για την αξιολόγηση
αυτού του ίδιου του θεσµικού πλαισίου που ψηφίσαµε σε τέσ-
σερα χρόνια από σήµερα. 

Εδώ, λοιπόν, θα κριθούµε όλοι όσοι ψηφίσαµε το νόµο και δου-
λέψαµε γι’ αυτόν και όσοι πανεπιστηµιακοί και φοιτητές δούλε-
ψαν για να εφαρµοστεί ο νόµος, γιατί υπάρχουν και αυτοί και
καµµιά φορά είναι σιωπηλές και φοβισµένες πλειοψηφίες ενός
καθεστώτος, που σήµερα νοµίζει ότι µε το φόβο µπορεί να συ-
νεχίσει να διοικεί τα πανεπιστήµια. Αυτό θα πρέπει να τελειώσει.
Τα πανεπιστήµια είναι ανοικτά, είναι δηµοκρατικά και ανήκουν
στο λαό. 

Έρχοµαι τώρα στο θέµα της ερώτησής σας. Είναι ενδεικτικό
της βούλησής µας η πάταξη, θα έλεγα, ή ο περιορισµός παντός
είδους ευνοιοκρατίας και αναξιοκρατίας που υπάρχει, όχι µόνο
στα πανεπιστήµια, αλλά στο δηµόσιο βίο της χώρας στο σύνολό
του. Αυτή είναι µια µάχη που τη δίνουµε και πρέπει να τη δίνουµε
καθηµερινά. Οι περιπτώσεις, όπως η διαύγεια και οι αναρτήσεις

όλων των αποφάσεων στο διαδίκτυο βοηθούν. Δεν φτάνουν,
όµως. 

Το νέο θεσµικό πλαίσιο που ψηφίσαµε και αυτό βοηθάει για να
µην έχουµε περιπτώσεις, που έχουν σχέση µε την καταστρατή-
γηση διατάξεων: παρεούλες, όπως είπατε πολύ σωστά και κλί-
κες. Αυτές αδικούν µια µεγάλη πλειοψηφία πανεπιστηµιακών
δασκάλων στη χώρα, η οποία και προσόντα έχει και καλά τη δου-
λειά της ξέρει να κάνει και εκπροσωπεί τη χώρα µε πολύ καλό
τρόπο στα διεθνή συνέδρια, στα παγκόσµια συνέδρια, στις ερευ-
νητικές κοινότητες. Πραγµατικά, µέσα σε ένα δύσκολο περιβάλ-
λον δίνει µια µάχη για την έρευνα και τη διδασκαλία. 

Έχοντας πει αυτά, θα ήθελα να σας δώσω –και να συνεχίσω
στη δευτερολογία µου- τα πρώτα στοιχεία µε βάση αυτά που ζη-
τήσατε: Έχουµε µόνο ένα πανεπιστήµιο που δεν µας έχει απα-
ντήσει και τρία ΤΕΙ. Είναι το Τµήµα Οικονοµικών του Πανεπι-
στηµίου Ιωαννίνων που δεν απάντησε και τα ΤΕΙ της Λαµίας, της
Χαλκίδας και των Ιονίων Νήσων. Όλα τα άλλα ιδρύµατα µάς
έχουν απαντήσει. Βεβαίως, είναι κατατεθειµένα και είναι στη διά-
θεσή σας οι απαντήσεις αυτές. 

Θα συνεχίσω, κυρία Πρόεδρε, στη δευτερολογία µου, γιατί
ήδη καταχράστηκα το χρόνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ. 
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώ-

της. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κατ’ αρχάς, τα εκλαµβάνω ως κοµπλιµέντο, κυρία Υπουργέ,

τα περί νέου συναδέλφου. Ηλικιακά εννοείται, γιατί συµπληρώνω
τέσσερα χρόνια σε αυτά τα έδρανα. Άρα, αρχίζουµε και παλιώ-
νουµε και εµείς σιγά-σιγά. 

Εύχοµαι να επιβεβαιωθείτε. Πολύ λυπάµαι, όµως, που θα σας
πω ότι σε µία ώρα από τώρα τα δελτία ειδήσεων των υπολοίπων
τηλεοπτικών σταθµών –πλην της κυβερνητικής τηλεόρασης, η
οποία είναι στο δικό της κόσµο- θα σας διαψεύσουν. Έχουν γε-
µίσει από ρεπορτάζ, σύµφωνα µε τα οποία λείπουν διδάσκοντες
και όπως επιβεβαιώσατε, υπάρχει και το γνωστό θέµα µε τα βι-
βλία. 

Σηµειώνω τη δέσµευσή σας για την εφαρµογή του νόµου. Εί-
πατε ότι θα γίνει ή µε το καλό ή µε καταναγκασµό, αν κατάλαβα
καλά. Εύχοµαι να µη φτάσουµε σ’ αυτό το σηµείο. Όµως ορισµέ-
νοι έχουν «ξεσαλώσει» µε τον αέρα που τους δώσατε τόσα χρό-
νια και χρησιµοποιούν τα πανεπιστηµιακά ιδρύµατα λες και είναι
«το χωράφι του παππού τους». Και το λέω εγώ που έχω υπάρξει,
επαναλαµβάνω, φοιτητής στα δηµόσια πανεπιστηµιακά ιδρύ-
µατα, τα οποία δυστυχώς από πλευράς εµφάνισης θυµίζουν πε-
ρισσότερο τουαλέτες ή γήπεδα παρά πανεπιστηµιακά ιδρύµατα,
συγκρίνοντάς τα για παράδειγµα µε το Κρατικό Πανεπιστήµιο
των Βρυξελλών. 

Θα σας παρακαλούσα, µε τρόπο σαφή να µας πείτε πότε και
µε ποιο τρόπο θα εφαρµόσετε το νόµο που ψηφίζει εν πάση πε-
ριπτώσει η Βουλή, γιατί έτσι γίνεται στις δηµοκρατίες: η Βουλή
ψηφίζει. Οι καταλήψεις, προφανώς, δεν µπορούν να συνεχιστούν
επ’ άπειρον.

Από τότε που έφερα, κυρία Υπουργέ, το θέµα της οικογενει-
οκρατίας στην τριτοβάθµια εκπαίδευση, πριν δεκατρείς µήνες,
δεν προλάβαιναν να λαµβάνουν επώνυµες καταγγελίες για
κρούσµατα προκλητικής, εµετικής θα έλεγα, οικογενειοκρα-
τίας. 

Δεν είναι δυνατόν να γίνονται όλα αυτά που γίνονται και να µη
µιλάνε κάποιοι καθηγητές για το πότε διορίστηκαν όλοι αυτοί,
που ξαφνικά γίνονται και τιµητές, από τα µέσα ενηµέρωσης, των
πολιτικών. Έκαναν αυτοκριτική; 

Μόνο στην Ιατρική Σχολή είκοσι ένα γόνοι καθηγητών έγιναν
διδακτικό προσωπικό δηλαδή καθηγητές εκεί που ήταν οι µανά-
δες και οι πατεράδες τους. Προσέξτε, όλα αυτά µόνο σε µία
σχολή, µόνο την τελευταία δεκαπενταετία: Είκοσι ένας γόνοι κα-
θηγητές, σαράντα τέσσερις κόρες και γιοί, µόνο στο Πανεπιστή-
µιο Αθηνών, τα τελευταία δεκαπέντε χρόνια έγιναν καθηγητές,
λέκτορες, αναπληρωτές και επίκουροι -αυτά είναι τα τελευταία
στοιχεία που µου είχε δώσει ο κ. Πανάρετος- ενώ παιδιά µε ένα
κάρο πτυχία έµειναν απ’ έξω. 

Πότε, τέλος πάντων όλοι αυτοί οι πρωϊνατζήδες της τηλεόρα-
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σης ρώτησαν τους βαρύγδουπους καθηγητές αν αντέδρασαν σ’
αυτήν την εµετική οικογενειοκρατία; Σαράντα τέσσερις γόνοι,
µόνο σε ένα πανεπιστήµιο, µόνο τα τελευταία δεκαπέντε χρόνια.
Τα έχω ήδη καταθέσει στη Βουλή. Αυτή είναι η απάντηση του κ.
Πανάρετου. 

Υπάρχει τµήµα πανεπιστηµίου, που σε σύνολο πενήντα επτά
διδασκόντων οι είκοσι είναι παντρεµένοι µεταξύ τους. Δηλαδή
µιλάµε για δέκα ζευγάρια. Είκοσι άτοµα στους πενήντα επτά είναι
συγγενείς και µάλιστα σύζυγοι σε τµήµα πανεπιστηµίου. Μου έρ-
χονται οι καταγγελίες η µία µετά την άλλη στο e-mail. Υπάρχει
καθηγητής και γιός που είναι διορισµένοι στο ίδιο τµήµα, στον
ίδιο τοµέα και στο ίδιο εργαστήριο, όπου διευθυντής είναι ο µπα-
µπάς. Υπάρχει Έλληνας καθηγητής που διαπρέπει σήµερα στο
Κεντάκι στην Αµερική ο οποίος κρίθηκε ακατάλληλος για το ελ-
ληνικό πανεπιστήµιο και η αµερικανική ακαδηµαϊκή κοινότητα
«κρατάει την κοιλιά» της κυριολεκτικά απ’ τα γέλια γι’ αυτό το
χάλι. 

Υπάρχει τµήµα ιατρικής σχολής όπου κόµµα της Αριστεράς
έχει το 100%. Ορίστε και η καταγγελία που ήρθε στο e-mail. Θα
την καταθέσω στα Πρακτικά. Το 100% των διδασκόντων! Δεν
περνάς ούτε απ’ έξω απ’ αυτό το τµήµα, αν δεν είσαι στρατευ-
µένο µέλος αυτού του κόµµατος. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όλα αυτά γίνονται στη σύγχρονη Ελλάδα, που στέλνουµε τα
παιδιά µας να µάθουν πέντε πράγµατα στο πανεπιστήµιο. 

Ο κ. Μουτσόπουλος είπε ότι για να γίνει ο γιός του εργάτη ή
του αγρότη, µέλος ΔΕΠ, καθηγητής οι πιθανότητές του στην Ια-
τρική Σχολή του Πανεπιστηµίου Αθηνών είναι µία στις τριάντα χι-
λιάδες ενώ για το µέλος, τον καθηγητή της Ιατρικής Σχολής είναι
µία στις δύο. Δηλαδή ο γιός, η κόρη ενός καθηγητή έχει µία στις
δύο πιθανότητες να γίνει καθηγητής στην ίδια σχολή που είναι η
µαµά ή µπαµπάς του, ο γιός του εργάτη ή η κόρη του αγρότη
έχει µία στις τριάντα χιλιάδες. 

Αυτά συµβαίνουν στη σύγχρονη Ελλάδα, όταν σε ένα Πανεπι-
στήµιο, όπως είναι το Αριστοτέλειο, σε εκατόν ογδόντα εννέα λέ-
κτορες και επίκουρους, οι εξήντα εννέα έχουν συγγενική σχέση
µεταξύ τους. Τους ψάξαµε έναν έναν και µία µία; Έχουµε κορού-
λες, που είναι κορούλες καθηγητών. Γιοί, που είναι γιόκες καθη-
γητών. Τους έχουµε ψάξει, τους ξετινάξαµε να δούµε πώς
µπήκαν στα πανεπιστήµια; Κι όλα αυτά τα λέω, κυρία Υπουργέ,
γιατί θέλω να δεσµευτείτε, να σας παρακαλέσω να δεσµευτείτε,
ότι θα επανεξεταστούν όλες οι προσλήψεις της τελευταίας δε-
καπενταετίας. 

Έχει γίνει χαµός στα ελληνικά πανεπιστήµια. Τα έχω καταθέσει
κατ’ επανάληψη και κατά τη συζήτηση που έγινε για τον καινούρ-
γιο νόµο-πλαίσιο για την παιδεία και ο κόσµος δεν αντέχει άλλο.
Αυτό πρέπει να πούµε στην Πλατεία, για να µπορέσει ο κόσµος
να καταλάβει ότι κάτι αλλάζει, αλλιώς δεν αλλάζει τίποτα και βου-
λιάζουµε επειδή δεν αλλάζουµε. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει η Υφυ-

πουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, κ. Πα-
ρασκευή Χριστοφιλοπούλου.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε,
θέλω να σας θυµίσω ότι σε δεκατέσσερις περιπτώσεις που
είχαµε παρατυπίες σε διορισµούς µελών ΔΕΠ, προβήκαµε πρό-
σφατα σε ακυρώσεις αυτών των διορισµών. 

Θέλω επίσης να σας πω ότι είναι πάρα πολύ σηµαντικό πως
αυτήν τη στιγµή που ξεκινάει να εφαρµοστεί αυτός ο νέος νόµος,
πραγµατικά θέλει να ανατρέψει πάρα πολλά και να δώσει φτερά
και άλλη ελευθερία στα ελληνικά ανώτατα εκπαιδευτικά ιδρύ-
µατα. 

Είναι πάρα πολύ σηµαντικό και να αναδεικνύονται βεβαίως. Και
εγώ νοµίζω ότι εσείς έχετε αναδείξει αρκετές περιπτώσεις ευνοι-
οκρατίας ή θα έλεγα περιπτώσεις διαφόρων κυκλωµάτων, όπως
οικογενειακών και άλλων, που υπάρχουν και µέσα στα πανεπι-
στήµια, αλλά δυστυχώς και σε άλλους χώρους. 

Από την άλλη, είναι εξίσου σηµαντικό να αναδεικνύουµε και
την καλή πλευρά, δηλαδή είναι εξίσου σηµαντικό να βλέπουµε
και µια µεγάλη πλειοψηφία εκπαιδευτικών που και καλά κάνουν
τη δουλειά τους και την έρευνα προσπαθούν να προωθήσουν και
χάνονται ακριβώς επειδή υπάρχει αυτό. Επίσης, όπως είπατε και
µε παραδείγµατα, θα πρέπει να βλέπουµε και πόσοι άνθρωποι
που θέλουν να έρθουν και να προσφέρουν στο ελληνικό πανεπι-
στήµιο, τελικά δεν έρχονται. 

Θέλω, λοιπόν, να σας πω, πως εκτιµώ ότι η περισσότερη αυ-
τοτέλεια που αποκτούν τα ιδρύµατα µε την εφαρµογή του νέου
νόµου, θα δώσει τη δυνατότητα σε όλους στην κοινωνία στην
οποία ανήκουν να κρίνουν το ποιος µπαίνει και ποιος δεν µπαίνει
σ’ αυτά και µε ποιες διαδικασίες και να κριθούν και τα ιδρύµατα.
Διότι, όπως ξέρετε, ψηφίσαµε τη δυνατότητά τους να έχουν πέρα
των βασικών αρχών τη δική τους πολιτική για τα προσόντα που
θέλουν να έχουν τα δικά τους µέλη ΔΕΠ και οι δικοί τους καθη-
γητές. 

Όλα αυτά νοµίζω ότι σηµατοδοτούν µια µεγάλη προσπάθεια
να γυρίσουµε σελίδα και να δώσουµε την ευκαιρία στα σηµαντικά
µυαλά που έχουµε στην Ελλάδα, αλλά και στο εξωτερικό όπου,
όπως γνωρίζετε, υπάρχουν πολλά ελληνικά µυαλά, να δώσουν
ό,τι καλύτερο έχουν στην τριτοβάθµια εκπαίδευση. 

Όµως, θέλω να διευκρινίσω το εξής για τις καταλήψεις. Οι κα-
ταλήψεις γίνονται από κάποιες µερίδες φοιτητών. Η διακίνηση
των ιδεών είναι σηµαντική και ως ένα σηµείο και η δράση, γιατί
τα νιάτα είναι νιάτα και δεν µπορείς να τα εγκλωβίσεις. Όµως, η
κάθε ενέργεια έχει και τα αποτελέσµατά της. Και όπως είδατε,
είναι σαφές ότι αν δεν υπάρχουν δεκατρείς παραδόσεις –και όχι
τη µία µέρα πάνω στην άλλη- εβδοµαδιαία, δεν µπορούν να γί-
νουν εξετάσεις. Άρα, θα πρέπει να δεχθούµε ότι κάθε δράση έχει
και ένα αποτέλεσµα. Δεν µπορεί να κάνουµε εκπτώσεις στην εκ-
παίδευση. Δεν µπορεί να πούµε «άντε, βρε παιδί µου, εµείς κα-
λύψαµε την ύλη» –εντός εισαγωγικών- γιατί δεν πρόκειται περί
κάλυψης ύλης ούτε καν στα σχολειά, πόσο µάλλον στην τριτο-
βάθµια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υφυπουργού)

Άρα, εδώ είναι πραγµατικά η ώρα για την υλοποίηση. Και όπως
είδατε -γιατί µε ρωτήσατε- η υπηρεσία του Υπουργείου Παιδείας
έχει ήδη δώσει µέχρι το τέλος Αυγούστου του 2012 το πρώτο
χρονοδιάγραµµα πλήρους υλοποίησης του νόµου. Επίκειται να
βγει η πρώτη υπουργική απόφαση. Εδώ θα είµαστε στη Βουλή,
για να το παρακολουθούµε βήµα προς βήµα. 

Και θα ήθελα να πω µία ακόµα λέξη. Επιµένω σ’ αυτό που είπα.
Σήµερα, αυτήν τη στιγµή που µιλάµε, αναπληρωτές σε όλα τα
κενά των δασκάλων έχουν πάρει την άγουσα για τα σχολειά τους.
Και επιµένω σ’ αυτό. Τα στοιχεία που θα δώσουµε πιστεύω ότι
θα δοθούν από όλα τα δελτία ειδήσεων, διότι τα δελτία ειδήσεων
θα πρέπει να λαµβάνουν και τα δικά µας στοιχεία, αλλά και άλλα
στοιχεία. Και νοµίζω ότι η πραγµατικότητα που θα ζήσουµε στα
ελληνικά σχολειά τις επόµενες εβδοµάδες είναι τέτοια, που θα
καταδείξει ότι ναι, για τα βιβλία υπάρχει πρόβληµα και αντιµετω-
πίζεται, αλλά υπάρχει πρόβληµα. 

Όµως, όσον αφορά τους εκπαιδευτικούς, πιστεύω σε µια δεύ-
τερη φουρνιά αποσπάσεων µε µόρια. Διότι πρέπει να πω ότι για
πρώτη φορά φέτος ξεκίνησε να πραγµατοποιείται ένα πάγιο αί-
τηµα της εκπαιδευτικής κοινότητας, που έγκειται στο να γίνονται
οι αποσπάσεις εκπαιδευτικών µε µόρια. Υπάρχουν ανάγκες για
να γίνουν επιπλέον αποσπάσεις. Θα πάµε, λοιπόν, και σε επι-
πλέον αποσπάσεις εντός των προσεχών ηµερών. Και πιστεύω ότι
η καλή εικόνα που έχουµε σήµερα, σε λίγες µέρες θα γίνει άρι-
στη. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων. 
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.08’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 13 Σεπτεµβρίου 2011 και ώρα
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18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθε-

τική εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανε-
µηθεί.
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